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1. Velkomst og præsentation

• Gennemgang af dagsorden og evt. beskeder

2. Drøftelse af ændring af krav til ajourføring

• Hvad sker der efter de 5 konkrete anbefalinger

3. Sundhedsdatastyrelsen BEM

• Bemyndigelse relateret til et CVR- nummer og skift af ejer.

• Gennemgang af materiale og funktionalitet

4. Apotekerforeningen

• Drøftelse af udleveringstilladelser og recepter og udleveringer på IRS/udenlandske pakninger.

• Hvordan kan vi hjælpe hinanden med at få processen til at glide, vel at mærke inden for lovgivningens rammer. 

5. Spørgerunde bordet rundt

• Alle spørgsmål om FMK og DDV er velkomne – vi forsøger at svare efter bedste evne.

6. Evt. og næste møde

• Forslag: 11. marts 2025

02-09-20242

Dagsorden



• Hvad sker der efter de 5 konkrete anbefalinger: 
• Ændring af krav til ajourføring af FMK

• Forbedring af arbejdsgange i forbindelse med ajourføring af FMK

• Ophæv aftale om måling af ajourføringsprocent

• Styrket fokus på løbende kvalitetssikring af medicinkort

• Sikre klarhed blandt klinikere omkring fremtidig anvendelse af ajourføring

• Forsvinder ajourføringsknappen (eller er den forsvundet)?

• Påtænker MedCom at stoppe med at lave statistikoversigten, der ligger i MedCom/MedWare-statistikken? 
Baggrunden for dette spørgsmål er, at der er uenighed i regionen, om der skal laves ajourførings-overblik 
over regionsklinikkerne.

02-09-20243

Ændring af krav til ajourføring
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Ajourføring

Opsummering: 

Arbejdsgruppe har i 2023 analyseret og udarbejdet generelt dokument med 5 anbefalinger om ajourføring af FMK.

Den Nationale Bestyrelse for Digitalisering og Data på Sundheds- og ældreområdet godkendte d.5/2 2024 at der 
fremadrettet ikke skal indrapporteres ajourføringsprocent. 

 FMK styregruppemøde d. 11. juni: 

• FMK Styregruppen godkendte ikke det generelle dokument omkring ajourføring. 

• Styregruppen ønskede, at det generelle dokument omkring ajourføringen uddybes. 

FMK Styregruppen er per 3. juni 2024 orienteret om følgende: 

Ajourføringsprocenter fra regioner skal per 1/10 2024 ikke længere indberettes til Sundhedsdatastyrelsen. Dette 
som følge af beslutning truffet d. 5/2 2024 i National bestyrelse for digitalisering og data på sundheds- og 
ældreområdet. 

Vi vil bede jer om at melde dette ud i egen organisation – således at de medarbejdere der har varetaget denne 
indberetning fremadrettet ikke sender disse data til Sundhedsdatastyrelsen. 



Ajourføring
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1. Sundhedsdatastyrelsen har holdt møde med PLO – om deres afklaring af forpligtigelse ved tværesektorielt 
samarbejde

2. Sundhedsdatastyrelsen har holdt møde med regionernes FMK –projektleder

a. Hospitalerne fortsætter med at ajourføre medicinkort – de har lokalt kvalitetsopfølgning i forhold til ledelserne

b. IKKE-ajourført – hvilke arbejdsgange fører til den situation – det vil vi analysere i fællesskab. Det vil evt. få en indflydelse 
på fremtidig certificering og implementering. 

c. I FMK kvalitetsstatik vil følge hvordan der arbejdes med medicinkortene.

Medicinkortene anvendes. Indberetningen startede som et målepunkt for implementeringen af arbejdsgangen ved brug af FMK og ikke 
som et kvalitetsparameter. Sundhedsdatastyrelsen vil fremadrettet fortsat gennemføre kvalitets-analyser af medicinkortene i 
samarbejde med parterne.



Ajourføring – spørgsmål til mødet
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De 5 konkrete anbefalinger.

1. Ændring af krav til ajourføring af FMK 

2. Forbedring af arbejdsgange i forbindelse med ajourføring af FMK 

3. Ophæv aftale om måling af ajourføringsprocent 

4. Styrket fokus på løbende kvalitetssikring af medicinkort 

5. Sikre klarhed blandt klinikere omkring fremtidig anvendelse af ajourføring 

6. Forsvinder ajourføringsknappen (eller er den forsvundet)? 

7. Påtænker MedCom at stoppe med at lave statistikoversigten, der ligger i MedCom/Med-Ware-statistikken? 
Baggrunden for dette spørgsmål er, at der er uenighed i regionen, om der skal laves ajourførings-overblik over 
regionsklinikkerne. 



• Bemyndigelse relateret til et CVR- nummer og skift af ejer.

• Gennemgang af materiale og funktionalitet

02-09-20248

Bemyndigelsesservice



BEM – Bemyndigelsesregistret på fmk-online.dk

Vigtigt: Opmærksomhedspunkter, hvis bemyndigelse fejler

• Vær OBS på fordele/ulemper ved begrænsning på CVR

• Ved manglende adgang til FMK, så vær OBS på hvilken fejl, der 
fremkommer. Handler det om BEM eller i virkeligheden noget helt 
andet

• Husk at få fornyet bemyndigelser – max 2 år

• Vær OBS på at bemyndigelse stemmer overens med 
autorisationsnummer

• Vær ude i god tid ift. at indmelde ændringer

Vi vender tilbage med opdateret materiale om BEM  



• Drøftelse af udleveringstilladelser og recepter og udleveringer på IRS/udenlandske 
pakninger.

• Hvordan kan vi hjælpe hinanden med at få processen til at glide, vel at mærke inden for 
lovgivningens rammer.
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Apotekerforeningen



• Alle spørgsmål om FMK og DDV er velkomne – vi forsøger at svare efter bedste 
evne.

• Evt.

• Næste møde. 11. marts 2025

02-09-202411

Spørgerunde bordet rundt



Tak for i dag

02-09-
202412
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